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Jaarvergadering Datum 19 en 21 maart 2024 

Aanwezig: Voltallige bestuur en in Boekel ruim 130 personen. 

In Steenwijk zijn helaas twee bestuursleden door ziekte verhinderd en een kleine 50 leden. 

               

1) Opening. 

Boekel: Voorzitter Adrie Brands opent de vergadering met een hartelijk welkom aan iedereen. 

In totaal zijn ruim 130 personen aanwezig op deze vergadering 

Steenwijk: Vicevoorzitter Leo van Wijk opent de vergadering eveneens met een hartelijk 

welkom. In totaal zijn er 48 personen aanwezig. De voorzitter Adrie Brands was verhinderd 

door ziekte. 

De voorzitter vraagt 1 minuut stilte voor al degene die ons ontvallen zijn in 2023. 

De agendapunten van deze vergaderingen wordt ondersteund met de PowerPointpresentatie 

die op de site staat. 

Hoofdpunten daaruit zijn: 

- Aantal leden is op 31-12 2023 is 783 

- Er zijn 4 bestuursvergaderingen geweest in 2023. 

- We hebben als bestuur begin 2023 overleg gehad met Achmea over de stand van zaken. Het 

was een goed gesprek waarbij het toeslagendepot en de indexering besproken zijn.  Verder in 

de notulen kunt u daar meer over lezen.   

- Ook is er overleg geweest met de directie van Agrifirm zoals gebruikelijk. 

- Op een van de bestuursvergaderingen heeft Ilse Arking tekst en uitleg gegeven over haar 

werkzaamheden en hoe het eruit ziet voor alle mensen die nu met pensioen gaan. 

 

2) Toelichting op de jaarrekening 

Siny Scholte Aalbes - Schomaker geeft een toelichting op de PowerPoint presentatie en een 

verklaring van de verschillende cijfers. 

- Begroting 2023, werkelijk 2023  

- De kosten van de algemene vergadering 2023 zijn iets hoger dan andere jaren omdat er 

meer kilometers gereden zijn en de vergoeding van € 0,19 naar  € 0,21 is gegaan. 

- Het saldo op de bank per 31-12-2023 is € 26.136,19 

- Begroting 2023, onder de bestuurskosten zijn er een aantal kleine posten samengevoegd. 

 

3) Kascontrolecommissie 

Tonny Kops heeft samen met Ben van Raaij de administratie gecontroleerd en alles in orde 

bevonden. Het bestuur wordt decharge verleend voor het gevoerde beleid. Volgend jaar is Ben 

van Raaij aftredend. Nico van Zutphen is bereid de kascontrole de komende twee jaar mee uit 

te voeren, als opvolger van Tonny Kops.  

Applaus als goedkeuring volgt. 
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Tonny Kops wordt bedankt voor zijn inzet en ontvangt een cadeaubon als blijk van waardering. 

4) Voorstel benoeming bestuursleden 

Aftredend en niet herkiesbaar is: Leo van Wijk en Piet van Wijngaarden.  

Als bestuurslid en tevens vervanger van Leo van Wijk wordt Gert de Groot voorgedragen en 

als vervanger van Piet van Wijngaarden wordt Toon van der Heijden voorgedragen. Met 

applaus worden beide nieuwe bestuursleden verwelkomd. 

In Boekel stellen beiden zich voor, waarbij Gert van uit Noord bij Agrifirm werkzaam was en 

Toon vanuit Zuid. 

Leo zal Gert nog inwerken en dus iets langer mee lopen met de koepel om al zijn taken over te 

dragen. 

In Steenwijk kan alleen Gert zich voorstellen omdat Toon van der Heijden verhinderd was door 

ziekte. 

 

5) Gang van zaken pensioenen. 

Leo van Wijk geeft omdat hij niet herkiesbaar is zijn laatste toelichting op de ontwikkelingen: 

- Toeslagendepot fluctueert en is 31 dec 2023 bijna 105 %  

- Het aantal deelnemers aan het toeslagenfonds Solidaire regeling is per februari 2024 is 

46.100 

- Vraag: Zou het niet goed zijn als Achmea eens tekst en uitleg komt geven op onze 

vergadering? De invloed op het verloop van het toeslagenfonds is eigenlijk ook niet aan 

Achmea. Die voert alleen maar uit wat er in 2013 afgesproken is. 

- Vraag: Wat is er fout gegaan in 2013? Leo geeft nog nader uitleg hoe de pot tot stand is 

gekomen. In 2013 is ervoor gekozen om geld te beleggen in opties. De Euro Stoxx 50 is 

een maat voor de beweging van deze portefeuille. Dat leek toen de beste optie omdat er 

niet veel geld was om te beleggen. 

- In de lijst is goed en duidelijk aangegeven dan het rendement sterk fluctueert. 

- Vraag: Zijn ze wel deskundig genoeg gezien het resultaat? We weten niet wat het resultaat 

zou zijn geweest als er in 2013 een andere beslissing was gemaakt maar gezien het 

rendement van het laatste jaar doen ze het naar ons idee nog redelijk. 

- De ontwikkelingen op de beurs en de rentestanden zijn bepalend voor de omvang van het 

toeslagendepot. Ook de consumenten prijsontwikkelingen zijn van invloed op de 

uitbetaling. 

- Om positief af te sluiten, het is misschien een keer mogelijk dat er indexatie plaatsvindt de 

komende jaren. 

 

6) Toekomstige activiteiten 

- Hoorrecht t.a.v. besluiten Agrifirm gepensioneerden vallende onder nieuwe wet pensioenen 

- Jaarlijks gesprek met Achmea over “ontwikkeling pensioenen 
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- Jaarlijkse ledenvergadering die tevens dient als contactdag. 

 

Jaarvergadering Boekel 

 

7) Ad Geerts over het wel en wee van D'un Boerenbond. 

- Al bij de geboorte was Ad een bijzonder kind met een gewicht van 10 pond en 400 gram. 

Hij heeft mengvoeder bloed in de aderen en komt graag zijn verhaal vertellen. 

- Zijn jeugdherinneringen zijn vooral Geel/Groen gekleurd. Ze hadden thuis 4 koeien, 5 

varkens en 3200 vleeskuikens en een moestuin. Het was geen vetpot maar wel gezellig. 

- Haalt verder veel voorbeelden aan vanuit het verleden, waarbij bij het noemen van codes 

van veevoeders, de zaal direct reageert met het noemen van het product. 

- Hoe meneer pastoor de balansdagen afkondigde in de kerk zodat de klanten wisten 

wanneer het pakhuis gesloten was. Wie toch aan de deur kwam, was dus weer niet naar de 

kerk geweest. 

- Hoe brandstof spontaan op de bon A-brok of zeugenvoer werd en bonnen uit 

duurzaamheid wel drie keer gebruikt werden. 

 

8) Hanneske Hoppelmans Ollands kampioen tonpraten 2024 

En humoristisch optreden “weinig geluk in het huwelijk en wat er nu nog van over is” 

De een na de andere grap wordt met het meeste gemak de zaal in geslingerd en ontlokt steeds 

weer een gulle lach. Een duidelijke humoristische afsluiting van deze morgen. 

 

Jaarvergadering Steenwijk  

 

9) Presentatie Willem Umbach Bewust ouder worden 

Enkele uitspraken en leerzame filmpjes 

- Voor jezelf opkomen, dat is als je ouder wordt belangrijk. Of het nu bij de huisarts is of bij 

de Gemeente t.b.v. de WMO. Vraag door tot je antwoord heb gekregen op al je vragen. 

- Vraag je doorlopend af welke kwaliteit wil je nog hebben in de rest van de tijd die je nog 

hebt. 

- Waar moet ik aan denken bij het ouder worden? Bij het wonen, Zorg, vervoer of financiële 

zaken. 

- Bij wonen is aandacht noodzakelijk voor: lopen, traplopen, drempels en vloeren. Vooral niet 

te laat hier onderzoek naar doen of het allemaal nog lukt. Vaak zijn mensen te laat en 

moeten er direct oplossingen komen om er te kunnen blijven wonen. Willem gaf het advies 

om nu al eens met een rollator door het huis te lopen om te kijken wat er eventueel 

aangepast moet worden als het zover is. 
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- Zorg: Hou zelf de regie en blijf doorvragen tot duidelijk is wat er bedoeld wordt. Willem gaf 

het advies om de lastmeter ( is een meetinstrument in de zorg) toe te passen om de juiste 

vragen te formuleren. Daarnaast kan eten veel invloed uitoefenen op ons functioneren. 

Goed kauwen bijvoorbeeld is goed voor de doorbloeding van de kleine hersenen.  

- Vraag: Vegetarisch of biologisch eten is dat beter? Willem waagt zich niet aan een 

uitspraak maar als iemand zich er goed bij voelt moet hij het zeker doen. 

- Bewegen: Wie het nog kan moet het vooral veel doen. Voor heel veel dingen is juist dat 

heel goed. 

- Vervoer: Broemritten is een voorbeeld van kijken of autorijden nog wel veilig kan. 

Rijinstructeurs rijden een rit met je mee en geven je tips om beter en vooral veiliger door te 

gaan met autorijden. 

- Financiële zaken: Aan de hand van verschillende voorbeelden wordt duidelijk gemaakt 

waar we op moeten letten bij al onze financiële zaken. De babbeltruc, inbraak en diefstal 

van je bankpas. Volgens Willem is betalen met de telefoon nog het veiligste en waarom zou 

je eerst geld ophalen bij een pinautomaat en het dan cash in de winkel uitgeven terwijl je 

daar ook kan pinnen. 

 

10) Lunchpauze. 

- Het eten was op beide locaties voortreffelijk. Er is ook nu weer ruim de tijd om gezellig met 

elkaar bij te kletsen. 

 

11) Presentatie Harry de Groot directeur bij Bonda thema is Circular Solutions 

Enkele uitspraken 

- Het afgelopen jaar was niet het beste jaar voor Agrifirm en Bonda, maar er is zicht op 

verbeteringen. 

- Er zijn veel veehouderijbedrijven die willen stoppen en nu de overheid zich ermee gaat 

bemoeien stoppen niet altijd de oude bedrijven maar ook nieuwe en mooie bedrijven. Het 

geld dat ze er voor krijgen is te aantrekkelijk om het te laten lopen. 

- De eisen waar we in de toekomst aan moeten voldoen zijn bijvoorbeeld de CO2-uitstoot 

verminderen. De vraag is hoe we daar aan kunnen verdienen voor ons en de boeren. 

- Stikstofreductie is ook een eis die heel wat moeilijker te realiseren is. 

- Plastic is nu echt een probleem aan het worden. Te veel soorten en hergebruik of recycling 

is nog steeds niet eenvoudig. 

- In 1850 werd 70% van ons inkomen aan voedsel besteed. In 2020 is dat nog maar 10%. 

De rest gaat op aan huur, hypotheek, energie en alle andere zaken. 

- Wij als boeren begrijpen de eisen prima. Natuurlijk moet CO2 naar beneden maar een boer 

moet er wel  wat aan kunnen verdienen. 

- In 2050 is 50% meer voedsel nodig is de verwachting. Hier moeten we op voorbereid zijn. 

- Een eiwittransitie van dierlijk naar plantaardig is aan de gang maar dieren blijven nodig om  

reststromen om te zetten in hoogwaardig eiwit. De verhouding is nu dierlijk/plantaardig 

60/40% maar gewenst zou zijn 40/60%. 

- De Moerman Ladder geeft een beeld van hoe de reststromen het beste kunnen worden 

verwerkt om voedselverspilling tegen te gaan. Hergebruik van voor mensen ongeschikt 
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voedsel en het gebruik van voedselresten als diervoeding te benutten. Nu is het gebruik 

van reststromen in rundveevoer al 70% en in varkensvoer 50%. Bij pluimveevoeder is dat 

nog maar 20 % maar hier wordt aan gewerkt om het te verhogen. 

- Vraag: Nu is 80% wat er aan graan verbouwd wordt voor diervoeder en maar 20 % voor de 

mens. Zou dat niet andersom moeten? Ja, maar ook voor ethanol wordt  graan gebruikt dat 

zou beter zijn als dat minder wordt. 

- Vraag: Hier verbouwde soja en ontbossings vrije soja, hoe staat het daar mee? Nu soja uit 

Brazilië nog minder CO2 uitstoot veroorzaakt om het hier te krijgen zal het niet eenvoudig 

zijn om hier soja te verbouwen tegen lagere kosten. 

- Bonda is met zijn 60 medewerkers goed op weg om een invloedrijk bedrijf te worden in het 

verwerken van reststromen. Er wordt 900.000 ton per jaar verwerkt en daar zijn we trots op. 

- Melkveehouders hebben het nu erg moeilijk door de hoge kosten van de mestafvoer. 

- Van alle gewassen die we verbouwen gaat nog steeds 25% naar dieren. Dat zou minder 

moeten en kan vervangen worden door restproducten. 

- Vraag: Al die restproducten direct naar de diervoederindustrie vervoeren zal ook niet 

eenvoudig zijn. Transport is inderdaad een probleem maar met onze duwbakken kunnen 

we efficiënt bijproducten vervoeren naar onze fabrieken. 

- Voorbeeld mono mestvergister: In de omgeving van Dalen zijn 9 veehouders gezamenlijk 

gestart met een mono mestvergister. Het gas gaat naar een productiebedrijf in de 

omgeving. Op die manier is er een korte kring die wel rendabel is. 

- Vraag: Welk effect hebben bepaalde toevoegingen aan de mest? Het meten van emissie 

op stalniveau is nu in gang gezet en juist dan kan er goed vastgesteld worden wat het 

effect is van de verschillende maatregelen op CO2 en ammoniakuitstoot. 

 

12) Afscheid bestuursleden 

- Adrie heeft voor zowel Leo als Piet een mooie bos bloemen en bedankt beiden voor de 

inzet gedurende de jaren dat ze in functie waren. 

- In Steenwijk heeft Siny dit onderdeel voor haar rekening genomen. Omdat de enveloppen 

er niet waren voor Leo en Piet, zal dat bij de eerstvolgende bestuursvergadering goed 

gemaakt worden. 

 

13) Afsluiting 

- De voorzitter bedankt iedereen voor de komst en wenst iedereen wel thuis.De bar is open 

tot 16.30 uur. 


